

*[Container Label]*

GROUP	4 A	INSECTICIDE
-------	-----	-------------

# MaxForce<sup>®</sup> IMPACT<sup>™</sup>

Cockroach Bait Gel

READY-TO-USE

Insecticidal bait for the control of cockroaches

Only to be used by individuals holding an appropriate pesticide applicator certificate or license recognized by the provincial/territorial pesticide regulatory agency where the application occurs

## COMMERCIAL PASTE

ACTIVE INGREDIENT: Clothianidin.....1.0%  
Contains 1,2 benzisothiazolin-3-one at 0.02%,  
5-chloro-2-methyl-4-isothiazolin-3-one at 0.0009%  
and 2-methyl-4-isothiazolin-3-one at 0.0003% as preservatives.

REGISTRATION NUMBER 32275 PEST CONTROL PRODUCTS ACT

**READ THE LABEL AND BOOKLET BEFORE USING**

**KEEP OUT OF REACH OF CHILDREN**

NET CONTENTS:

Distributed by:  
Envu Canada  
137 Glasgow Street, Suite 210  
Office 111  
Kitchener, Ontario N2G 4X8  
Canada

Product Information: 1-800-331-2867  
[www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com)

Registrant: Bayer CropScience Inc.

In case of spills, poisoning or fire, telephone emergency response number 1-800-334-7577 (24 hours a day)

NOTICE TO USER: This pest control product is to be used only in accordance with the directions on the label. It is an offence under the *Pest Control Products Act* to use this product in a way that is inconsistent with the directions on the label.

## PRECAUTIONS

KEEP OUT OF REACH OF CHILDREN

DO NOT APPLY IN THE PRESENCE OF CHILDREN

DO NOT APPLY TO AREAS ACCESSIBLE TO CHILDREN

Wear a long-sleeved shirt, long pants, socks, shoes, and chemical-resistant gloves during application and clean-up activities.

Avoid contamination of food and feed.

## FIRST AID

**IF SWALLOWED:** Call a poison control centre or doctor immediately for treatment advice. Have person sip a glass of water if able to swallow. Do not induce vomiting unless told to do so by a poison control centre or doctor. Do not give anything by mouth to an unconscious person.

**IF IN EYES:** Hold eye open and rinse slowly and gently with water for 15–20 minutes. Remove contact lenses, if present, after the first 5 minutes, then continue rinsing eye. Call a poison control centre or doctor for treatment advice.

**IF ON SKIN OR CLOTHING:** Take off contaminated clothing. Rinse skin immediately with plenty of water for 15–20 minutes. Call a poison control centre or doctor for treatment advice.

Take container, label or product name and Pest Control Product Registration Number with you when seeking medical attention.

**TOXICOLOGICAL INFORMATION:** No specific antidote is available. Treat the patient symptomatically.

**ENVIRONMENTAL PRECAUTIONS:** Toxic to aquatic organisms, birds, small wild mammals and non-target terrestrial plants. Toxic to bees exposed to direct treatment.

## STORAGE AND DISPOSAL

DO NOT contaminate water, food, or feed by storage or disposal.

**PESTICIDE STORAGE:** Store in a cool, dry place. To prevent contamination store this product away from food or feed. DO NOT store in direct sunlight. Store in original container and out of the reach of children, preferably in a locked storage area.

**PESTICIDE DISPOSAL:** For information on disposal of unused, unwanted product, contact the manufacturer or the provincial regulatory agency. Contact the manufacturer and the provincial regulatory agency in case of a spill, and for clean-up of spills.

## CONTAINER DISPOSAL:

DO NOT reuse the empty containers. Discard containers in garbage. Unused or partially used products should be disposed at provincially or municipally designated hazardous waste disposal sites.

ACCIDENTAL SPILLS: Handle an open container in a manner as to avoid spillage. If the container is leaking or material is spilled for any reason or cause, carefully remove bait and wash exposed surface with a sponge soaked in water with a mild detergent. Refer to Precautionary Statements on label for hazards associated with the handling of this material. Do not walk through spilled material. Dispose of pesticide as directed above. In spill or leak incidents, keep unauthorized people away. You may contact the 24-hour Emergency Phone number for decontamination procedures or any other assistance that may be necessary. The 24-hour Emergency Phone number is 1-800-334-7577.

MAXFORCE® is a registered trademark of the Bayer Group.  
IMPACT™ is a trademark of Bayer.

# MaxForce<sup>®</sup> IMPACT<sup>™</sup>

Cockroach Bait Gel

READY-TO-USE

Insecticidal bait for the control of cockroaches

Only to be used by individuals holding an appropriate pesticide applicator certificate or license recognized by the provincial/territorial pesticide regulatory agency where the application occurs

## COMMERCIAL PASTE

ACTIVE INGREDIENT: Clothianidin.....1.0%  
Contains 1,2 benzisothiazolin-3-one at 0.02%,  
5-chloro-2-methyl-4-isothiazolin-3-one at 0.0009%  
and 2-methyl-4-isothiazolin-3-one at 0.0003% as preservatives.

REGISTRATION NUMBER 32275 PEST CONTROL PRODUCTS ACT

**READ THE LABEL AND BOOKLET BEFORE USING**

**KEEP OUT OF REACH OF CHILDREN**

NET CONTENTS:

Distributed by:  
Envu Canada  
137 Glasgow Street, Suite 210  
Office 111  
Kitchener, Ontario N2G 4X8  
Canada

Product Information: 1-800-331-2867  
[www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com)

Registrant: Bayer CropScience Inc.

In case of spills, poisoning or fire, telephone emergency response number 1-800-334-7577 (24 hours a day)

NOTICE TO USER: This pest control product is to be used only in accordance with the directions on the label. It is an offence under the *Pest Control Products Act* to use this product in a way that is inconsistent with the directions on the label.

## DIRECTIONS FOR USE

### IMPORTANT

Only to be used by individuals holding an appropriate pesticide applicator certificate or license recognized by the provincial/territorial pesticide regulatory agency where the application occurs.

Read the entire DIRECTIONS FOR USE before using Maxforce® IMPACT Cockroach Bait Gel.

DO NOT contaminate irrigation or drinking water supplies or aquatic habitats by cleaning of equipment or disposal of wastes.

### GENERAL DIRECTIONS

Place bait into cracks and crevices or openings leading into voids, or make spot applications near harborages, aggregation, foraging / feeding areas.

Examples of locations for bait placement include: between different elements of construction; the hollow spaces in floors, walls, ceilings, or in equipment legs and bases; cracks and crevices around pipes, doors or windows, refrigerators, stoves, water heaters, dishwashers, and other equipment; behind or under baseboards, cupboards, cabinets, countertops, sinks; and, wherever cockroaches may be found hiding.

Numerous smaller placements will provide faster control than fewer larger spots, especially for German cockroach control.

Application rates for all cockroaches: Application rate is dependent on level of infestation and species to be controlled. Apply gel as round spots or thin beads into cracks and crevices or as a spot treatment.

- For **light-to-moderate** infestations, use 0.75 to 1.5 grams of bait per 1.0 m<sup>2</sup>
- For **severe-to-heavy infestations**, use 1.5 to 3.0 grams of bait per 1.0 m<sup>2</sup>
- Re-apply as required if monitoring indicates that pest populations persist.

### BAIT QUANTITY REFERENCE TABLE

Approximate weight per spot diameter
0.1 gram = Pea size spot
1.0 gram = Dime size spot
1.5 gram = Quarter size spot

Approximate weight per bead length
0.25 gram = 3.8 cm (1.5 inch) bead
0.5 gram = 7.6 cm (3.0 inch) bead
1.0 gram = 15 cm (6 inch) bead

### **APPLICATIONS IN FOOD/FEED HANDLING ESTABLISHMENTS**

Application within food/feed areas of food/feed handling establishments is limited to crack and crevice treatment only. Care should be taken to avoid depositing gel onto exposed surfaces. If gel contacts an exposed surface where food is handled, remove gel and wash exposed surface followed by a potable water rinse.

Food/feed areas include areas for receiving, storage, packing (canning, bottling, wrapping, boxing), preparing, edible waste storage, and enclosed processing systems (mills, dairies, edible oils, syrups). Serving areas are also considered a food/feed area when food is exposed and facility is in operation.

**Application of this product in food/feed areas of food/feed handling establishments other than as a crack and crevice treatment is not permitted.**

### **FOR OUTDOOR USE** (adjacent to home or structure)

Inject bait into crack and crevices or expansion joints around windows and doors, porches, screens, eaves, sills, patios, garages, under stairways and other areas adjacent to structures where cockroaches may find harborage.

### USE RESTRICTIONS

- Keep gel away from foods and food contact or preparation surfaces.
- Do not apply to areas where food/feed, utensils or processing surfaces may become contaminated.
- **USE ONLY IN AREAS NOT ACCESSIBLE TO CHILDREN, PETS, LIVESTOCK OR WILDLIFE.**

### RESISTANCE MANAGEMENT RECOMMENDATIONS

For resistance management, please note that Maxforce® IMPACT Cockroach Bait Gel contains a Group 4A insecticide. Any insect population may contain individuals naturally resistant to Maxforce® IMPACT Cockroach Bait Gel and other Group 4A insecticides. The resistant individuals may dominate the insect population if this group of insecticides is used repeatedly in the same location. Other resistance mechanisms that are not linked to site of action, but specific for individual chemicals, such as enhanced metabolism, may also exist. Appropriate resistance management strategies should be followed.

To delay insecticide resistance:

- Where possible, rotate the use of Maxforce® IMPACT Cockroach Bait Gel or other Group 4A insecticides with different groups that control the same pests.
- Insecticide use should be based on an Integrated Pest Management (IPM) program that includes scouting, record keeping, and considers cultural, biological and other chemical control practices.
- Monitor treated pest populations for resistance development.
- Contact your local extension specialist for any additional pesticide resistance-management and/or IPM recommendations for the specific site and pest problems in your area.
- For further information or to report suspected resistance contact 1-800-331-2867 or [www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com).

## PRECAUTIONS

KEEP OUT OF REACH OF CHILDREN

DO NOT APPLY IN THE PRESENCE OF CHILDREN

DO NOT APPLY TO AREAS ACCESSIBLE TO CHILDREN

Wear a long-sleeved shirt, long pants, socks, shoes, and chemical-resistant gloves during application and clean-up activities.

Avoid contamination of food and feed.

## FIRST AID

**IF SWALLOWED:** Call a poison control centre or doctor immediately for treatment advice. Have person sip a glass of water if able to swallow. Do not induce vomiting unless told to do so by a poison control centre or doctor. Do not give anything by mouth to an unconscious person.

**IF IN EYES:** Hold eye open and rinse slowly and gently with water for 15–20 minutes. Remove contact lenses, if present, after the first 5 minutes, then continue rinsing eye. Call a poison control centre or doctor for treatment advice.

**IF ON SKIN OR CLOTHING:** Take off contaminated clothing. Rinse skin immediately with plenty of water for 15–20 minutes. Call a poison control centre or doctor for treatment advice.

Take container, label or product name and Pest Control Product Registration Number with you when seeking medical attention.

**TOXICOLOGICAL INFORMATION:** No specific antidote is available. Treat the patient symptomatically.

**ENVIRONMENTAL PRECAUTIONS:** Toxic to aquatic organisms, birds, small wild mammals and non-target terrestrial plants. Toxic to bees exposed to direct treatment.

## STORAGE AND DISPOSAL

DO NOT contaminate water, food, or feed by storage or disposal.

**PESTICIDE STORAGE:** Store in a cool, dry place. To prevent contamination store this product away from food or feed. DO NOT store in direct sunlight. Store in original container and out of the reach of children, preferably in a locked storage area.

**PESTICIDE DISPOSAL:** For information on disposal of unused, unwanted product, contact the manufacturer or the provincial regulatory agency. Contact the manufacturer and the provincial regulatory agency in case of a spill, and for clean-up of spills.

## CONTAINER DISPOSAL:

DO NOT reuse the empty containers. Discard containers in garbage. Unused or partially used products should be disposed at provincially or municipally designated hazardous waste disposal sites.

**ACCIDENTAL SPILLS:** Handle an open container in a manner as to avoid spillage. If the container is leaking or material is spilled for any reason or cause, carefully remove bait and wash exposed surface with a sponge soaked in water with a mild detergent. Refer to Precautionary Statements on label for hazards associated with the handling of this material. Do not walk through spilled material. Dispose of pesticide as



directed above. In spill or leak incidents, keep unauthorized people away. You may contact the 24-hour Emergency Phone number for decontamination procedures or any other assistance that may be necessary. The 24-hour Emergency Phone number is 1-800-334-7577.

MAXFORCE® is a registered trademark of the Bayer Group.  
IMPACT™ is a trademark of Bayer

[Container Label]

GROUPE	4 A	INSECTICIDE
--------	-----	-------------

# MaxForce<sup>®</sup> IMPACT<sup>MC</sup>

Appât pour blattes en gel

PRÊT À L'EMPLOI

Appât insecticide pour la suppression des blattes

Ne peut être utilisé que par le titulaire d'un certificat ou d'un permis d'applicateur de pesticides approprié reconnu par l'agence de réglementation des pesticides de la province ou du territoire où le produit est utilisé.

COMMERCIAL

PÂTE

PRINCIPE ACTIF : Clothianidine.....1 %  
Contient du 1,2 benzisothiazolin-3-one à raison de 0,02%,  
du 5-chloro-2-méthyl-4-isothiazolin-3-one à raison de 0,0009% et  
du 2-méthyl-4-isothiazolin-3-one à raison de 0,0003% à titre d'agents de conservation.

NUMÉRO D'HOMOLOGATION 32275 LOI SUR LES PRODUITS ANTIPARASITAIRES

**LIRE L'ÉTIQUETTE ET LE LIVRET AVANT L'EMPLOI**

**GARDER HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS**

CONTENU NET :

Distribué par:  
Envu Canada  
137 Glasgow Street, Suite 210  
Office 111  
Kitchener, Ontario N2G 4X8  
Canada

Product Information: 1-800-331-2867  
[www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com)

Registrant: Bayer CropScience Inc.

En cas de déversement, d'empoisonnement ou d'incendie, composer le numéro d'intervention d'urgence 1-800-

334-7577 (24 heures par jour).

**AVIS À L'UTILISATEUR :** Ce produit antiparasitaire doit être employé strictement selon le mode d'emploi qui figure sur la présente étiquette. L'emploi non conforme à ce mode d'emploi constitue une infraction à la *Loi sur les produits antiparasitaires*.

#### MISES EN GARDE

GARDER HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS

NE PAS APPLIQUER EN PRÉSENCE D'ENFANTS

NE PAS APPLIQUER AUX ENDROITS ACCESSIBLES AUX ENFANTS

Porter une chemise à manches longues, un pantalon long, des chaussettes, des chaussures et des gants résistant aux produits chimiques durant les activités d'application et de nettoyage.

Éviter de contaminer la nourriture de consommation humaine ou animale.

#### PREMIERS SOINS

**EN CAS D'INGESTION :** Appeler un centre antipoison ou un médecin immédiatement pour obtenir des conseils sur le traitement. Faire boire un verre d'eau à petites gorgées si la personne empoisonnée est capable d'avaler. Ne pas faire vomir à moins d'avoir reçu le conseil de procéder ainsi par le centre antipoison ou le médecin. Ne rien administrer par la bouche à une personne inconsciente.

**EN CAS DE CONTACT AVEC LES YEUX :** Garder les paupières écartées et rincer doucement et lentement avec de l'eau pendant 15 à 20 minutes. Le cas échéant, retirer les lentilles cornéennes au bout de 5 minutes et continuer de rincer l'œil. Appeler un centre antipoison ou un médecin pour obtenir des conseils sur le traitement.

**EN CAS DE CONTACT AVEC LA PEAU OU LES VÊTEMENTS :** Enlever tous les vêtements contaminés. Rincer immédiatement la peau à grande eau pendant 15 à 20 minutes. Appeler un centre antipoison ou un médecin pour obtenir des conseils sur le traitement.

Emporter le contenant, l'étiquette ou prendre note du nom du produit et de son numéro d'homologation lorsqu'on cherche à obtenir une aide médicale.

#### RENSEIGNEMENTS TOXICOLOGIQUES :

Il n'existe pas d'antidote spécifique. Traiter selon les symptômes.

**MISES EN GARDE ENVIRONNEMENTALES :** Toxique pour les organismes aquatiques, les oiseaux, les petits mammifères sauvages et les plantes terrestres non ciblées. Toxique pour les abeilles exposées directement au produit.

#### ENTREPOSAGE ET ÉLIMINATION

Ne pas contaminer l'eau, la nourriture de consommation humaine ou animale par suite de l'entreposage ou de l'élimination du produit.

**ENTREPOSAGE DU PESTICIDE :** Entreposer dans un endroit frais et sec. Pour prévenir la contamination, entreposer ce produit à l'écart de la nourriture de consommation humaine et animale. **NE PAS** entreposer à

la lumière directe du soleil. Entreposer dans le contenant d'origine, hors de portée des enfants, de préférence dans une armoire verrouillée.

**ÉLIMINATION DU PESTICIDE :** Pour tout renseignement concernant l'élimination des produits non utilisés ou dont on veut se départir, s'adresser au fabricant ou à l'organisme de réglementation provincial. S'adresser également à eux en cas de déversement ainsi que pour le nettoyage des déversements.

**ÉLIMINATION DU CONTENANT :** NE PAS réutiliser les contenants vides. Jeter les contenants dans la poubelle. Les produits inutilisés ou utilisés en partie doivent être apportés à une décharge de déchets dangereux provinciale ou municipale..

**DÉVERSEMENTS ACCIDENTELS :** Manipuler un contenant ouvert de façon à éviter tout déversement. Si le contenant fuit ou que du produit a été déversé pour quelque raison que ce soit, enlever prudemment l'appât et laver la surface exposée avec une éponge trempée dans une solution d'eau et de détergent doux. Consulter les précautions pour connaître les risques associés à la manipulation de ce produit. Ne pas marcher dans le produit déversé. Éliminer le pesticide tel qu'indiqué plus haut. En cas de déversement ou de fuite, tenir les personnes non autorisées à l'écart. Vous pouvez composer le numéro de téléphone d'urgence 24 heures pour connaître les directives de décontamination ou pour obtenir de l'aide. Le numéro de téléphone d'urgence 24 heures est le 1-800-334-7577.

MAXFORCE® est une marque déposée du Groupe Bayer.  
IMPACT<sup>MC</sup> est une marque de commerce de Bayer.

# MaxForce<sup>®</sup> IMPACT<sup>MC</sup>

Appât pour blattes en gel

PRÊT À L'EMPLOI

Appât insecticide pour la suppression des blattes

Ne peut être utilisé que par le titulaire d'un certificat ou d'un permis d'applicateur de pesticides approprié reconnu par l'agence de réglementation des pesticides de la province ou du territoire où le produit est utilisé.

## COMMERCIAL PÂTE

PRINCIPE ACTIF : Clothianidine.....1 %  
Contient du 1,2 benzisothiazolin-3-one à raison de 0,02%,  
du 5-chloro-2-méthyl-4-isothiazolin-3-one à raison de 0,0009% et  
du 2-méthyl-4-isothiazolin-3-one à raison de 0,0003% à titre d'agents de conservation.

NUMÉRO D'HOMOLOGATION 32275 LOI SUR LES PRODUITS ANTIPARASITAIRES

**LIRE L'ÉTIQUETTE ET LE LIVRET AVANT L'EMPLOI**

**GARDER HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS**

CONTENU NET :

Distribué par:  
Envu Canada  
137 Glasgow Street, Suite 210  
Office 111  
Kitchener, Ontario N2G 4X8  
Canada

Product Information: 1-800-331-2867  
[www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com)

Registrant: Bayer CropScience Inc.

En cas de déversement, d'empoisonnement ou d'incendie, composer le numéro d'intervention d'urgence 1-800-334-7577 (24 heures par jour).

**AVIS À L'UTILISATEUR :** Ce produit antiparasitaire doit être employé strictement selon le mode d'emploi qui figure sur la présente étiquette. L'emploi non conforme à ce mode d'emploi constitue une infraction à la *Loi sur les produits antiparasitaires*.

## MODE D'EMPLOI

### IMPORTANT

Ne peut être utilisé que par le titulaire d'un certificat ou d'un permis d'applicateur de pesticides approprié reconnu par l'agence de réglementation des pesticides de la province ou du territoire où le produit est utilisé.

Lire tout le MODE D'EMPLOI avant d'utiliser l'appât pour blattes en gel Maxforce® IMPACT.

NE PAS contaminer les sources d'approvisionnement en eau potable ou en eau d'irrigation ni les habitats aquatiques lors du nettoyage de l'équipement ou de l'élimination de déchets.

### DIRECTIVES GÉNÉRALES

Déposer l'appât dans les fissures et crevasses ou dans les ouvertures menant à des espaces vides, ou faire des applications localisées près des cachettes, points de rassemblement ou les lieux de fourrage et d'alimentation.

Voici quelques exemples d'endroits où de l'appât peut être déposé : entre les différents éléments d'une construction; dans les espaces creux des planchers, des murs, des plafonds, ou dans les pattes et à la base des équipements; dans les fissures et crevasses autour des tuyaux, des portes et fenêtres, sous les réfrigérateurs, les cuisinières, les chauffe-eau, les lave-vaisselle et autres appareils; en dessous et derrière les plinthes, dans les placards, les armoires, sur les comptoirs, sous les éviers; et partout où les blattes peuvent se cacher.

De nombreux dépôts plus petits offriront une suppression plus rapide que des dépôts plus importants et moins nombreux, surtout dans le cas de la blatte germanique.

Doses d'application pour toutes les blattes : La dose d'application dépend du degré d'infestation et des espèces à supprimer. Appliquer le gel sous forme de dépôts ronds ou de bourrelets fines dans les fissures et crevasses ou comme traitement localisé.

- Pour les infestations **légères à modérées**, utiliser 0,75 à 1,5 g d'appât par 1,0 m<sup>2</sup>.
- Pour les infestations **fortes ou sévères**, utiliser 1,5 à 3,0 g d'appât par 1,0 m<sup>2</sup>.
- Appliquer de nouveau selon le besoin si la surveillance indique que les populations d'insectes nuisibles persistent.

### TABLEAU DE RÉFÉRENCE DES QUANTITÉS D'APPÂT

Poids approximatif par diamètre de dépôt
0,1 g = taille d'un pois
1 g = taille d'une

Poids approximatif par longueur de bourrelets
0,25 g = chaîne de 3,8 cm (1,5 po)
0,5 g = chaîne de 7,6 cm (3 po)

pièce de 10 cents
1,5 g = taille d'une pièce de 25 cents

1 g = chaîne 15 cm (6 po)
---------------------------

## **APPLICATIONS DANS LES ÉTABLISSEMENTS DE MANIPULATION DE NOURRITURE**

L'application du produit dans les aires/établissements de manipulation de nourriture pour les humaines ou les animaux se limite aux fissures et crevasses. Il faut éviter de déposer le gel sur des surfaces exposées. Si le gel entre en contact avec une surface exposée servant à manipuler des aliments, enlever le gel et laver la surface exposée avant de la rincer à l'eau potable.

Les aires de manipulation de nourriture pour les humaines ou les animaux comprennent les endroits servant à la réception, à l'entreposage, à l'entreposage (mise en conserve, embouteillage, emballage, encaissage), à la préparation d'aliments, à l'entreposage de déchets comestibles, ainsi que les systèmes de traitement confinés (farines, produits laitiers, huiles comestibles, sirops). Les endroits où sont servis des aliments sont également considérés comme une aire de manipulation de nourriture dans la mesure où celle-ci est exposée et que l'installation est en opération. **L'application de ce produit dans les endroits/établissements de manipulation de nourriture, autre que le traitement des fissures et crevasses, n'est pas autorisée.**

## **UTILISATION À L'EXTÉRIEUR** (section adjacente à la résidence ou à la structure)

Injecter de l'appât dans les fissures et crevasses ou sur les joints de dilatation autour des fenêtres et des portes, des porches, des moustiquaires, des avant-toits, des appuis de fenêtres, des patios, des garages, sous les escaliers et aux endroits se trouvant près de structures où les blattes peuvent se cacher.

## **RESTRICTIONS D'EMPLOI**

- Garde le gel à l'écart des surfaces de préparation des aliments ou de contact avec des aliments.
- Ne pas appliquer aux endroits où la nourriture, les ustensiles ou les surfaces de traitement risquent d'être contaminées.
- **UTILISER UNIQUEMENT AUX ENDROITS NON ACCESSIBLES AUX ENFANTS, ANIMAUX DE COMPAGNIE, BÉTAIL OU ANIMAUX SAUVAGES**

## **RECOMMANDATIONS SUR LA GESTION DE LA RÉSISTANCE**

Aux fins de la gestion de la résistance, l'Appât pour blattes en gel Maxforce® IMPACT contient un insecticide du groupe 4A. Toute population d'insectes peut renfermer des individus naturellement résistants à l'Appât pour blattes en gel Maxforce® IMPACT et d'autres insecticides du groupe 4A. Ces individus résistants peuvent finir par prédominer au sein de leur population si ces insecticides sont utilisés de façon répétée dans le même endroit. Il peut exister d'autres mécanismes de résistance sans lien avec le site d'action, mais qui sont spécifiques à des composés chimiques, comme un métabolisme accru. Il est recommandé de suivre des stratégies appropriées de gestion de la résistance.

Pour retarder l'acquisition de la résistance aux insecticides :

- Dans la mesure du possible, alterner l'Appât pour blattes en gel Maxforce® IMPACT et d'autres insecticides du même groupe 4A avec des insecticides appartenant à d'autres groupes et qui éliminent les mêmes organismes nuisibles.
- Utiliser les insecticides dans le cadre d'un programme de lutte intégrée comprenant des inspections sur le terrain, la tenue de dossiers, et qui envisage la possibilité d'intégrer des pratiques de lutte culturelle, biologique, ou d'autres formes de lutte chimique.
- Inspecter les populations d'insectes traités pour y découvrir les signes de l'acquisition d'une résistance.
- Pour des cultures précises ou des organismes nuisibles précis, s'adresser au spécialiste local des interventions sur le terrain ou à un conseiller agréé pour toute autre recommandation relative à la gestion de la résistance aux pesticides ou encore à la lutte intégrée.
- Pour plus d'information ou pour signaler des cas possibles de résistance, contactez le 1-800-331-2867 ou [www.ca.envu.com](http://www.ca.envu.com).



## MISES EN GARDE

GARDER HORS DE LA PORTÉE DES ENFANTS

NE PAS APPLIQUER EN PRÉSENCE D'ENFANTS

NE PAS APPLIQUER AUX ENDROITS ACCESSIBLES AUX ENFANTS

Porter une chemise à manches longues, un pantalon long, des chaussettes, des chaussures et des gants résistant aux produits chimiques durant les activités d'application et de nettoyage.

Éviter de contaminer la nourriture de consommation humaine ou animale.

## PREMIERS SOINS

**EN CAS D'INGESTION :** Appeler un centre antipoison ou un médecin immédiatement pour obtenir des conseils sur le traitement. Faire boire un verre d'eau à petites gorgées si la personne empoisonnée est capable d'avaler. Ne pas faire vomir à moins d'avoir reçu le conseil de procéder ainsi par le centre antipoison ou le médecin. Ne rien administrer par la bouche à une personne inconsciente.

**EN CAS DE CONTACT AVEC LES YEUX :** Garder les paupières écartées et rincer doucement et lentement avec de l'eau pendant 15 à 20 minutes. Le cas échéant, retirer les lentilles cornéennes au bout de 5 minutes et continuer de rincer l'œil. Appeler un centre antipoison ou un médecin pour obtenir des conseils sur le traitement.

**EN CAS DE CONTACT AVEC LA PEAU OU LES VÊTEMENTS :** Enlever tous les vêtements contaminés. Rincer immédiatement la peau à grande eau pendant 15 à 20 minutes. Appeler un centre antipoison ou un médecin pour obtenir des conseils sur le traitement.

Emporter le contenant, l'étiquette ou prendre note du nom du produit et de son numéro d'homologation lorsqu'on cherche à obtenir une aide médicale.

## RENSEIGNEMENTS TOXICOLOGIQUES :

Il n'existe pas d'antidote spécifique. Traiter selon les symptômes.

**MISES EN GARDE ENVIRONNEMENTALES:** Toxique pour les organismes aquatiques, les oiseaux, les petits mammifères sauvages et les plantes terrestres non ciblées. Toxique pour les abeilles exposées directement au produit.

## ENTREPOSAGE ET ÉLIMINATION

Ne pas contaminer l'eau, la nourriture de consommation humaine ou animale par suite de l'entreposage ou de l'élimination du produit.

**ENTREPOSAGE DU PESTICIDE :** Entreposer dans un endroit frais et sec. Pour prévenir la contamination, entreposer ce produit à l'écart de la nourriture de consommation humaine et animale. **NE PAS** entreposer à la lumière directe du soleil. Entreposer dans le contenant d'origine, hors de portée des enfants, de préférence dans une armoire verrouillée.

**ÉLIMINATION DU PESTICIDE :** Pour tout renseignement concernant l'élimination des produits non utilisés ou dont on veut se départir, s'adresser au fabricant ou à l'organisme de réglementation provincial. S'adresser également à eux en cas de déversement ainsi que pour le nettoyage des déversements.

**ÉLIMINATION DU CONTENANT** : NE PAS réutiliser les contenants vides. Jeter les contenants dans la poubelle. Les produits inutilisés ou utilisés en partie doivent être apportés à une décharge de déchets dangereux provinciale ou municipale.

**DÉVERSEMENTS ACCIDENTELS** : Manipuler un contenant ouvert de façon à éviter tout déversement. Si le contenant fuit ou que du produit a été déversé pour quelque raison que ce soit, enlever prudemment l'appât et laver la surface exposée avec une éponge trempée dans une solution d'eau et de détergent doux. Consulter les précautions pour connaître les risques associés à la manipulation de ce produit. Ne pas marcher dans le produit déversé. Éliminer le pesticide tel qu'indiqué plus haut. En cas de déversement ou de fuite, tenir les personnes non autorisées à l'écart. Vous pouvez composer le numéro de téléphone d'urgence 24 heures pour connaître les directives de décontamination ou pour obtenir de l'aide. Le numéro de téléphone d'urgence 24 heures est le 1-800-334-7577.

MAXFORCE® est une marque déposée du Groupe Bayer.  
IMPACT<sup>MC</sup> est une marque de commerce de Bayer.